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    Zápis z jednání                        
Komise pro informatiku Rady Městské části Praha 1  

(dále jen: KINF)  
Jednání:             

Číslo pořadí: 15 
  

Veřejné:  ANO Zapsal: J. TUREK 
           

            
Datum konání:  17.10.2024 Začátek: 16:00 Konec: 19:05 

                    
  

 Členové KINF:  Jméno Účastní se   Omluven/á   
 

 Předseda komise: Tomáš Hamr ANO     
 

Místopředseda komise: Filip Čech ANO     
 

           Karel Ulm ANO      
           Petr Lukáš ANO     

 
           David Soukup ANO     

 
           Jakub Rozsypal ANO     

 
           Traian Urban ANO     

 
           Martin Sládek ANO      

           Filip Lerbletier ANO      
   Tajemník komise: Jan Turek ANO      
   Stálý host: Richard Bureš NE  ANO    

           

Vedoucí OINF MČP1 - stálý host: Miroslav Ulrich ANO      
                      
Další přítomní hosté:  Karolína Šnejdarová  (vedoucí Oddělení vnějších vztahů MČP1) 
                                                                                                                          
Program: 

1. Konstatování/schválení ověřovatele zápisu 15. jednání + prezence účastníků 
       (PZN k bodu č. 1: je zvolený stálý ověřovatel zápisů jednání KINF i jeho případný zástupce) 

2. Schválení navrženého programu 15. jednání KINF 

3. Schválení zápisu č. 14 z jednání KINF 19.9.2024 

4. Projednání obecného přístupu k rozpočtům IT a doporučení KINF radě MČ. 

5. Koncept portálového řešení pro elektronizaci služeb občanům MČ PRAHA 1 – představení a 
stanovisko komise. 

6. Záměr projektu nová webová prezentace PRAHA 1 – představení a stanovisko komise. 

7. Informace od vedoucího odboru informatiky MČP1 M. Ulricha k aktuálním 
projektům, materiálů pro jednání Rady MČP1  

 Rozpočet OINF na rok 2025 – informace z jednání s p. Heresem  

 Obnova koncového HW – vícefaktorová autorizace 

 Telefonní ústředna – záměr obnovy 

 Evropské projekty – IROP x NPO 

8. Rozvojová strategie IT MČP1 

9. Aktuální informace o ICT od gesčního radního pana Richarda Bureše 

10. Různé 
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1. Konstatování, případně schválení ověřovatele zápisu 15. jednání + prezence účastníků 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Předseda komise provedl společně s tajemníkem komise kontrolu 
přítomných/omluvených/neomluvených/ a hostů, následně konstatoval, že komise je 
usnášeníschopná (stav naleznete v seznamu účastníků v úvodu zápisu). Přílohou zápisu je prezenční 
listina. Ověřovatelem byl konstatován p. Karel Ulm, (jeden ze dvou stálých ověřovatelů.) Pan 
předseda sdělil, že pan radní Bureš, se omluvil, pro dnešní jednání, neboť byl hospitalizován, a uvedl 
hosta dnešního jednání, vedoucí OVV, Karolínu Šnejdarovou, pozvanou z důvodu projednávání bodu 
č.6, o projektu nového webu Prahy 1, a představil ji přítomným. 

 

2. Schválení navrženého programu 15. jednání KINF 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Program aktuální schůze byl členům KINF rozeslán emailem s dostatečným předstihem. Stejně tak byl 
publikován na www.praha1.cz, a na MS SharePointu pracovního týmu KINF MČP1. Pana předseda 
Hamr vyzval přítomné, jestli má někdo z nich připomínky k programu schůze. Pan vedoucí Ulrich 
připomněl, že bod č.9 - informace od pana radního k aktuálním projektům nebude naplněn, z důvodu 
nepřítomnosti jeho hlavního aktéra, a z dnešního jednání bude tedy také vyřazen.  
 
Usnesení KINF č.: 1/15/17.10.2024 
Komise pro informatiku schvaluje program 15. jednání KINF. 
 
Hlasování:           

Pro: 6   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

 

3. Schválení zápisu č.14 ze 19.09.2024 z jednání KINF 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Předseda komise vyzval členy komise k vyslovení případných připomínek k zápisu z 14. jednání KINF, 
které proběhlo 19.09.2024. K zápisu nebyly žádné připomínky.  

Usnesení KINF č.: 2/15/17.10.2024 
Komise pro informatiku schvaluje zápis ze svého 14. jednání konaného 19.09.2024 
 
Hlasování:           
Pro: 6   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

 

4. Projednání obecného přístupu k rozpočtům IT a doporučení KINF radě MČ. 
 
V rámci tohoto bodu nedošlo k pokračování diskuse o obecných pravidlech rozpočtování a toto téma 
bylo odloženo na další jednání KINF. Místo toho bylo zodpovědně diskutováno podání člena KINF p. 
Filipa Lerbletiera na Kontrolní výbor Zastupitelstva MČ Praha 1, které se týkalo transparentnosti 
postupů zadávání veřejných zakázek v oblasti IT na MČ Praha 1. 
 

P .Filip Lerbletier informoval členy KINF s čím přesně není spokojen, co se mu nelíbí, v rámci procesu 
předkládání a projednávání materiálů poskytnutých Odborem informatiky MČ Praha 1 členům komise 
a následně Radě MČ Praha 1. Jde především o transparentnost, aby KINF a Rada MČ v rámci schvylování 

http://www.praha1.cz/
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zakázky měla všechny dokumenty a přílohy zadávací dokumentace a také, způsob zveřejnění technické 
části zadávací dokumentace pouze na žádost jednotlivých uchazečů byl používán pouze v patřičně 
odůvodněných případech kybernetické či jiné bezpečnosti. Dále p. Lerbletier informoval o tom, jak se 
tato věc dostala na jednání Kontrolního výboru Zastupitelstva MČ Praha 1. Věc diskutoval nejprve 
s některými radními a následně s členy Kontrolního výboru. 

 Na jednání Kontrolního výboru MČP1, k němuž byli přizvání vedoucí Odboru informatiky p. 
Ulrich, a vedoucí odd. právního, kontroly a stížností JUDr. Dětský, bylo odhlasováno usnesení 
o přístupu KINF a RMČP1 ke všem oficiálním dokumentům a podkladům souvisejících s danými 
veřejnými zakázkami. (viz. ZÁPIS č. 24/8 z 18. jednání konaného dne 14. 10. 2024). 

 V usnesení Kontrolního výboru je rovněž požadováno, že zadávací dokumentace bude 
zveřejnována celá, bez skrytých detailů, s výjimkou zakázek, kde to z důvodu kybernetické 
bezpečnosti není možné. Usnesení Kontrolního výboru bude závazné pro Odbor informatiky 
poté, kdy projde jednání Rady MČ Praha 1 a ta jeho závěry zadá vedoucímu Odboru. 

 

P. předseda Hamr informoval, že toto již bylo na KINF částečně projednáno na podnět pana Lerbletiera 
na červnové schůzi v Usnesení KINF č.: 4/13/13.06.2024 je zapsáno a schváleno: „Pro všechny budoucí 
zasedání komise bude předkládán záměr projektu – výběrového řízení a po jeho schválení bude 
připravována zadávací dokumentace, která bude předkládána komisi k nahlédnutí a připomínkování.“ 

 

Technická část zadávací dokumentace tedy je a bude předkládána KINF a bude touto komisí v rámci 
možností a znalostí jejích členů posuzována v rámci usnesení k jednotlivým zadávacím řízením.   Pan 
předseda Hamr dále informoval, že zrušením uveřejňování technické částí pouze na žádost uchazečů 
po podpisu NDA nemá podle jeho názoru na transparentnost vliv, nicméně KINF ponechá toto 
rozhodnutí na Radě MČ Praha 1.  

 

Bod č. 4. byl projednán bez usnesení a hlasování. 

 

5. Koncept portálového řešení pro elektronizaci služeb občanům MČ PRAHA 1 – představení a 
stanovisko komise. 
Předkladatel: Tomáš Hamr 

Byl projednán materiál „Koncept portálového řešení pro elektronizaci služeb občanům MČ PRAHA 1“, 

který pan radní Bureš předložil KINF na schůzi č 14., p. předseda Hamr opět připomněl členům KINF, že 

téma portálu občana je pro MČ Praha 1 důležité, projekt je potřebný jak z důvodu zkvalitnění služeb, 

tak z důvodu zákona o Právu na digitální služby. Podle tohoto zákona by MČ měla do konce orku 2025 

nabízet agendy občanům také digitálně. 

 

Témata diskuse: 

 co je portál občana MČ a jeho potřebnost, jak to souvisí s portály občana ČR, Portálem Pražana 

a portály například nemocnic, daňové správy, ministerstva dopravy apod. 

 potřeba harmonizace a synchronizace prací na projektech Portálu občana a Nového webu 

Prahy 1 

 napojení portálu na ekonomický systém Ginis a agendový systém Marbes je pro projekt klíčová 

 projekt musí zohlednit i změnu procesů, interních směrnic, bude nutné upravit procesní model 

a připravit návrh změn procesů 

 ústřední funkce je katalog služeb – co si budou moci občané vyřešit na portálu 

 portál občana by měl mít špičkovou grafiku a UI, aby byl vizitkou MČ Praha 1. 

KINF konstatovala potřebnost tohoto materiálu a následně bylo naformulováno i níže uvedené 

usnesení, s hlavními diskutovanými připomínkami, k tomuto tématu. 
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PZN: 16:40 přišel pan Traian Urban 
PZN: 17:00 přišel pan Karel Ulm 
 
Usnesení KINF č.: 3/15/17.10.2024 

KINF vzala na vědomí dokument „Koncept portálového řešení pro elektronizaci služeb občanům MČ 

PRAHA 1“ a doporučuje Radě MČ Praha 1 realizaci projektu portálu občana MČ Praha 1.  Dále KINF 

sděluje své připomínky k dokumentu a doporučuje vyžadovat jejich zapracování:  

 jazyková mutace – buď více jazyků, nebo odůvodnit 

 katalog služeb – v dokumentu chybí tato klíčová komponenta, jak co týče řešení, tak co se týče 

kompletního přehledu služeb, které chce MČ digitalizovat 

 spolupráce s vedením jednotlivých odborů a redesign procesního modelů a procesů – 

v dokumentu chybí dopady na procesní a model a doporučení, jaké provést organizační změny 

a změny procesů s ohledem na nové digitální služby 

 právní předpisy – v dokumentu chybí základní informace a odůvodnění, na základě jakých 

zákonů má být portál spuštěn 

 vypořádání se s OHA – chybí informace, jestli portál občana bude podléhat schválení odborem 

hlavního architekta, chybí odkaz na Seznam záměrů digitálního Česka a další náležitosti  

 vypořádání se s KYBEZ – chybí informace, zda systém bude nebo nebude významným 

informačním systémem veřejní správy, či jaká kritéria zabezpečení budou uplatněna. 

 Komise dále doporučuje nezařazovat participaci, rezervaci návštěv a portál realit do portálu 

občana, a to jak ze zákonných tak i praktických důvodů 

 
Hlasování:           
Pro: 6   Proti: 0   Zdržel se: 2 

Usnesení bylo přijato 

 

  
6.  Záměr projektu nová webová prezentace PRAHA 1 – představení a stanovisko komise. 

Předkladatel: Tomáš Hamr 

 

Tomáš Hamr přednesl: 

 Předložený ZÁMĚR PROJEKTU „NOVÁ WEBOVÁ PREZENTACE PRAHA 1“ vznikl na základě 

potřeby realizovat inventuru a inovaci webových prezentací MČ Praha 1 vzhledem k jejich 

kritické zastaralosti a nepřehlednosti. Dokument zpracovalo OVV na základě rozhodnutí Rady 

MČ Praha 1 a jeho obsahem je posouzení aktuálního stavu a rámcový návrh projektu realizace 

změn, včetně pořízení nové vizuální identity a nové technologické platformy. 

 Příloha č.1 Technická část zadávací dokumentace není v tuto chvíli  materiálem k projednání a 

odsouhlasení, tu je potřeba projít se všemi odbory MČP1. Následně bude KINF předložena 

k připomínkování v rámci zadávací dokumentace. 

 Paní Šnejdarová informoval, že materiál byl představen a předán vedoucím odborů a oddělení 

a Technická část zadávací dokumentace bude s nimi dále projednávána a doplněna. Dále 

stručně informovala o obsahu usnesení Rady MČ Praha 1, kterým k došlo k zadání této studie, 

a o procesu výběru dodavatele (vhledem k rozsahu zakázky průzkum trhu) a pozitivní 

spolupráci.  
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Projednávaná témata: 

 P. Ulm navrhl, že by bylo vhodné nehlasovat (k tématu bodu č.6), pokud není přítomen pan 

radní Bureš. P. Hamr informoval, že OVV, on osobně i dodavatel studie opakovaně žádali pana 

radního Bureše o spolupráci v rámci studie, avšak neúspěšně. Komise se shodla, že o materiálu 

přesto hlasovat na tomto jednání nebude. 

 P. Rozsypal, požadoval do budoucího usnesení zapracovat požadavek na synchronizaci a 

harmonizaci prací na Novém webu MČ Praha 1 a Portálu občana MČ Praha 1. Tyto věci musí 

být promyšlené a občanovi to musí dávat smysl. Částečně je vymezení již v obou dokumentech, 

ale bude nutné to synchronizovat projektově a marketingově. P. předseda Hamr přislíbil, že 

toto zapracuje do návrhu usnesení. 

 P. Čech adresoval problematiku migrace dat a textů, jakým způsobem bude provedena jejich 

revize, v rámci přípravy. Paní Šnejdarová reagovala, že detail prací bude zpracován prováděcím 

projektu vybraného dodavatele (implementační plán), každé oddělení bude muset provést 

kontrolu textů s nimi spojených. Podle názoru paní Šnejdarové je technicky neproveditelné, 

aby texty byly upravovány již nyní ve starém aplikaci. 

S ohledem na připomínku pana Ulma se členové shodli, že připomínky k dokumentu jsou konečné a 

hlasování se provede Per-rollam. Náhradní lhůta pro získání stanoviska pana radního Bureše je 

25.10.2025. Následně proběhne hlasování.  

PZN: 17:30 Přišel pan Filip Čech 

PZN: 18:10 odešel Jakub Rozsypal 

PZN: 18:27 odešel pan Filip Lerbletier 

PZN: 18:30 odešel pan Karel Ulm 

 

Usnesení nebylo k bodu č.6 přijato 

7. Aktuální informace o ICT od gesčního radního pana Richarda Bureše 

Předkladatel: Tomáš Hamr 

Pro nepřítomnost pana Radního Bureše, zrušeno. 

8. Rozvojová strategie IT MČP1 

Předkladatel: Tomáš Hamr 

Pro nepřítomnost pana Radního Bureše, zrušeno. 

 

9. Informace od vedoucího odboru informatiky MČP1 M. Ulricha k aktuálním projektům, materiálů 

pro jednání Rady MČP1  

Předkladatel: Miroslav Ulrich 

 

Rozpočet OINF na rok 2025 – informace z jednání s p. Heresem  

Vzhledem k časové tísni se KINF shodla, že bude projednáno příště, co skutečně budeme 

požadovat pro to, aby na MČP1 bylo možno dlouhodobě plánovat rozvoj a s tím těsně související 

investice do HW i SW. 

 

Obnova koncového HW – vícefaktorová autorizace – požadavek p. Ulricha a pana Bureše na 

zamyšlení/spolupráci KINF. 

 

Stanovisko sdělené k tomuto tématu panem předsedou je, že řešení vícefaktorové autentizace, je 

plně v kompetenci Odboru informatiky a má být zapracováno do záměru projektu Obnova koncového 



                                                                                                         Str. 6 

 

HW a to včetně technologického a zákonného odůvodnění. Až bude podrobný projektový záměr 

Obnova koncového HW na KINF předložen, sdělí KINF své stanovisko.  

Telefonní ústředna – záměr obnovy 

Pan vedoucí M. Ulrich prezentoval k tématu TÚ následující informace:  

Příprava záměru VŘ na obnovu TÚ Siemens HiPath 3800 PBX se systémem Unify OpenScape Business 

X8 ve verzi V2 byla plánována až na příští rok, a je potřeba, z důvodu nedostupnosti nových 

kompatibilních telefonů, její výměnu urychlit, což diskutoval p. Ulrych již na poradě vedoucích. 

Důvody výměny a informace k jejímu aktuálnímu stavu TÚ: 

 Je zásadním  prvkem naší infrastruktury obsluhující telefonickou komunikaci obcanu směrem do 

úřadu MČP1, úředníků směrem k občanům,  i pracovníků úřadu mezi sebou, pomocí pevných 

linek, a pevných telefonů. Zastaralá technologie a stávající HW TÚ běžící 24/7 vice jak 10 let tomu 

neodpovídá.  

 obnova TÚ je odborem informatiky předkládána již 3 rokem po sobě, během 3 uplynulých let zatím 

nebyly vyslyšeny naše žádosti, o poskytnutí potřebných finanční prostředků, jak ve standardním 

rozpočtu, tak ani nebyly alokovány v rozpočtové rezervě,  

 zhruba před 3 týdny nám bylo MČ Praha 1 dodáno posledních 10 ks nových IP telefonů poslední 

typové řady - Unify OpenScape Desk Phone CP205, která byla kompatibilní se stávající TÚ, a byla to 

poslední možná dodávka z oficiálních dodavatelských kanálů  

 nové modely telefonních přístrojů, již není možné využit ve spojení se stávající tel. ústřednou, bez 

jejího upgrade 

 Informace k obnově TÚ: 

 jak s předešlým tak i s aktuálním dodavatelem síťového outsourcingu proběhlo předběžné jednání, 

ohledně jejich návrhů a doporučení v rámci možných technických řešení 

 byla zvolena cesta úplné výměny zařízení, nejen výměny vnitřního HW, neboť rozdíl v celkové ceně 

je cca 15%, zároveň tato varianta řešení počítá s použitím co největšího počtu telefonů, z aktuálně 

používaných, vyměněno by muselo být cca 15% - 20%, a týkalo by se to většinou pouze nejstarších 

typů digitálních telefonů 

 v rámci průzkumu trhu byl aktualizován odhad předpokládané ceny nové TÚ 

 odpověď, na dotaz, jestli jsme řešili možnost virtuálního řešení TÚ, tedy pomocí virtuálního serveru: 

      Doporučené varianty možností řešení, od stávajícího i předešlého dodavatele síťového 

outsourcingu byly vždy hardwarové, a tím, že TÚ je součástí primární infrastruktury ÚMČP1, a v rámci 

krizového řízení, a za stávajících podmínek ÚMČP1, je brána varianta pevného zařízení, samostatně 

běžícího, odděleného od virtuální serverové farmy, jistější a vhodnější, než řešení pomocí virtualizace. 

 finanční prostředky na její nákup mohou jít z rozpočtové rezervy ÚMČP1, 

 o této situaci byl již předběžně informován i pan radní Tomáš Heres, panem vedoucím Ulrichem 

 

Následně proběhla diskuse, a po jejím ukončení bylo hlasováno níže uvedené usnesení. 

 

Usnesení KINF č.:  4 /15/17.10.2024 

KINF doporučuje Radě MČP1 zadat přípravu záměru obnovy telefonní ústředny ÚMČP1 ve variantě 2 

– kompletní výměna zařízení. 

 

Hlasování:           

Pro: 6  Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 
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Evropské projekty – IROP x NPO. 

 informace ze září je, že bude výzva vyhlášena, nebyla bohužel zrušena podmínka umožňující 

přihlášení projektu pouze do IROPu nebo NPO. 

 byla navýšena částka pro jednotlivé městské části z 10mil na 25 mil, NPO proplácí 100%, IROP 

pouze 50%  

 NPO bude pouze na kyberbezpečnost, IROP bude jak na bezpečnost, tak i eGoverment (Portál 

občana) 

 jakmile bude mít Odbor informatiky přesné znění podmínek projektu (to by mělo být známo 

v nejbližších dnech), bude i s panem radním Burešem, posuzovat, která možnost by byla 

v celkové kalkulaci nejvýhodnější pro MČP1, a tu potom přednese na jednání KINF 

 

9. Různé 

Do bodu Různé, nikdo z přítomných nenavrhl další téma k projednání. 

 

Přílohy zápisu: 

Prezentační listina č.15/17.10.2024        

  

Zápis sepsán dne: 24.10.2024  

 

Předán k ověření: 5.11.2024   

            

Ověřovatel zápisu: Karel Ulm    Předseda KINF: Tomáš Hamr  

 


